
gramatika > přídavná jména > skloňování přídavných jmen po členu určitém  

Přídavné jméno může stát v němčině jako v češtině v přívlastku ( ein junger Mann - mladý muž ) 
nebo přísudku ( Der Mann ist jung. - Ten muž je mladý. ). Zatímco v přísudku zůstávají přídavná 
jména beze změny v základním tvaru, v přívlastku se skloňují: 

  rod mužský rod ženský rod střední 

1.pád der junge Mann mladý muž die junge 
Frau 

mladá žena das junge 
Kind 

mladé dítě 

2.pád des jungen 
Mannes 

mladého 
muže 

der jungen 
Frau 

mladé ženy des jungen 
Kindes 

mladého 
dítěte 

3.pád dem jungen 
Mann 

mladému 
muži 

der jungen 
Frau  

mladé ženě dem jungen 
Kind 

mladému 
dítěti 

4.pád den jungen Mann mladého 
muže 

die junge 
Frau  

mladou ženu das junge 
Kind 

mladé dítě 

1/ Skloňování přídavných jmen se realizuje přidáváním koncovek k přídavnému jménu v příslušných 
pádech ( viz tabulka výše ) 

2/ Stejným způsobem jako po členu určitém v jednotném čísle skloňujeme přídavná jména i po 
zájmenech: dieser (tento); jeder (každý), jener (onen); mancher (mnohý); solcher (takový); welcher 
(který) 

  množné číslo 

1.pád die jungen Männer mladí muži 

2.pád der jungen Männer mladých mužů 

3.pád den jungen 
Männern 

mladým mužům 

4.pád die jungen Männer mladé muže 

1/ Ve všech pádech množného čísla přidáváme k přídavnému jménu koncovku -en. 

2/ Stejným způsobem jako po členu určitém v množném čísle skloňujeme přídavná jména i po 
zájmenech: alle (všichni); beide (oba); keine (žádní) a po přivlastňovacích zájmenech mein (můj); 
dein (tvůj); sein (jeho); unser (náš); euer (váš); ihr (jejich; její) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.nemecky-jazyk.cz/gramatika/pridavna%20jmena.htm


gramatika > přídavná jména > skloňování přídavných jmen po členu neurčitém 

Po členu neurčitém přibírá přídavné jméno v jednotném čísle následující koncovky: 

  rod mužský rod ženský rod střední 

1.pád ein junger 
Mann 

mladý muž eine junge 
Frau 

mladá 
žena 

ein junges 
Kind 

mladé dítě 

2.pád eines jungen 
Mannes 

mladého 
muže 

einer 
jungen Frau 

mladé 
ženy 

eines jungen 
Kindes 

mladého 
dítěte 

3.pád einem jungen 
Mann 

mladému 
muži 

einer 
jungen Frau 

mladé 
ženě 

einem jungen 
Kind 

mladému 
dítěti 

4.pád einen jungen 
Mann 

mladého 
muže 

eine junge 
Frau 

mladou 
ženu 

ein junges 
Kind 

mladé dítě 

Stejně jako po členu neurčitém skloňujeme v jednotném čísle přídavné jméno i po zájmenu kein 
(žádný) a přivlastňovacích zájmenech: mein (můj); dein (tvůj); sein (jeho); ihr(její;jejich); unser 
(náš); euer (váš) 

  množné číslo 

1.pád junge Männer mladí muži 

2.pád junger 
Männer 

mladých mužů 

3.pád jungen 
Männern 

mladým mužům 

4.pád junge Männer mladé muže 

1/ V množném čísle se člen neurčitý nepoužívá. Je nahrazován tzv. členem nulovým. 
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